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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Szándékosan adósítják el a kórházakat, növelik a 
várólistákat azért, hogy a magánegészségügybe tereljék az embereket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Szinte már nem múlik el nap, hogy az Orbán-kormány megszorításai miatt ne zárnának be újabb
kórházi osztályok, szakrendelések, miközben a műtéti várólisták hossza folyamatosan növekszik.
Nehéz  nem azt  gondolni,  hogy az  Orbán-kormány  a  fizetős  magánkórházakba  akarja  terelni  a
magyarokat, ezért szándékosan teszi tönkre az ingyenes állami egészségügyi ellátást. A milliárdos
egészségügyi magánbefektetők ugyanis a magyar betegekből akarnak meggazdagodni, az Orbán-
kormány pedig ezzel ismét a milliárdos elitet szolgálja, nem pedig a gürcölő magyarokat.

Miskolcon már a  második  magánkórház létesült  az utóbbi  időben.  Egy idegen azt  gondolhatja,
milyen  jól  megy  a  miskolciaknak,  olyan vagyonosak,  hogy megengedhetik  maguknak az  ilyen
privát  ellátást.  A város  gazdasági  mutatói  viszont  nem  ezt  az  állapotot  jelzik.  A szegényedő
nyugdíjasok (minden harmadik nyugdíjas a létminimum alatt él) és a minimálbérből élők száma
egyre  növekszik.  Az  állami  egészségügyben  a  várólisták  duzzadnak.  Egy  egyszerű  járóbeteg-
vizsgálatra  hónapokat  kell  várni,  egy  térdprotézisműtétre  2-3  évet,  míg  a  magánkórházban
várakozás nélkül ez utóbbit 2-3 millió forintból megoldják. Egyre-másra hallani Miskolcon, hogy
családok  fognak  össze,  hitelt  vesznek  fel,  hogy  egy-egy  hozzátartozójukat  a  privát  szférában
kezeltessék.

 

A fentiek alapján kérdezem miniszter urat:

1. Miért fizetik a miskolci emberek évtizedeken át az adókat és a járulékokat, ha egyre többen
kényszerülnek a drága magánellátásba, ha nem akarják a saját vagy a szeretteik egészségét,
sőt életét veszélyeztetni?

2. Ki akarják szorítani a miskolciakat teljesen az állami egészségügyből? Aki nem tud fizetni,



azt meg szemrebbenés nélkül az árokba lökik?
3. Szándékosan adósítják el a kórházakat, növelik a várólistákat azért, hogy a 

magánegészségügybe tereljék az embereket?
4. Ezzel függ össze, hogy az utóbbi időben az Orbán kormány oligarchái, köztük a 

miniszterelnök veje is bevásárolták magukat a magánegészségügybe?
5. Ezt a célt szolgálja az orvosok jogállását szolgáló szabályok megváltoztatása is, amely 

miatt az érintettek már nem érdekeltek az állami intézményben a többlet teljesítményben, 
hiszen ott kizárólag a pályán eltöltött évek és nem a valós teljesítmény számít a bérezés 
megállapításakor? Tisztában van Ön azzal, hogy ez pedig azt eredményezi, hogy az állami 
ellátásban tevékenykedő orvosok nem házon belül vállalnak plusz munkát – mint ahogy 
korábban erre ösztönözte őket a paraszolvencia és némi bérkiegészítés –, hanem jobban 
megéri nekik másodállást vállalni egy magánklinikán, és az állami ellátásban minimálisra 
csökkenteni a ráfordításukat?

6. Magánkórházak helyett miért nem erős állami egészségügyet akar a Kormány?
7. Számíthatnak a miskolciak további drága magánkórházakra a jövőben?

 

Várom válaszát!

 

Tisztelettel:

Hegedüs Andrea
Demokratikus Koalíció
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